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Vážení spoluobčané, 
 již potřetí Vás zdravím  
na stránkách Němčičského čte-
ní. Od minulého čísla tohoto 
zpravodaje uplynuly tři měsíce.  
Za tuto dobu se událo mnoho 
nového. Dovolte mi tedy, abych 
Vás s těmito novinkami sezná-
mil.
 Jak jsem Vás již informoval v minulých číslech čtení, 
věnovali jsme se v posledních měsících projektu výstavby 
rodinných domů v lokalitě Nové hory. Nyní se tento projekt  
z naší strany, dalo by se říct, blíží ke zdárnému konci. 
Do konce tohoto roku budou v této lokalitě vybudo-
vány inženýrské sítě a místní komunikace. V současné 
době probíhají právě práce na výstavbě nové komuni-
kace, která by měla být dokončena nejpozději v měsíci 
září. Touto komunikací zajišťujeme příjezd stavební-
kům k pozemkům, abychom co nejvíce zamezili prů-
jezdu těžké techniky naší obcí. Po výstavbě rodinných 
domů v lokalitě Nová hora bude tato komunikace vyas-
faltována a bude sloužit jako příjezdová komunikace  
k nové čtvrti. Všech 29 stavebních pozemků má až  
na dva své majitele. V následujících dnech bude s těmi, 
kterým byl odkup pozemků schválen obecním zastupi-
telstvem, podepsána kupní smlouva, což znamená, že 
výstavba rodinných domů už na sebe nenechá dlouho 
čekat. V této souvislosti zastupitelstvo obce schváli-
lo také regulaci výstavby rodinných a bytových domů  
v Nových horách, a to následovně:
- Na každé stavební parcele musí být minimálně dvě 
stání pro osobní auta. V případě bytových domů jedno 
stání na každou bytovou jednotku.
- Ze strany od komunikace musí být uliční čára (začá-
tek stavby) 5 m od hranice pozemku.
- Ze sousedních (bočních) stran musí být začátek stav-
by minimálně 2 m od hranice pozemku.
- Rodinné domy budou maximálně přízemní s obyt-
ným podkrovím, se sedlovou střechou.
- V lokalitě nelze stavět srubové domy.
 Jak již jsem také na těchto stránkách zmiňoval, sou-
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částí plánované zástavby v Nových horách bude i šest 
podporovaných bytů chráněného bydlení Atriowood. 
Na tuto akci se nám podařilo získat dotace z Minis-
terstva pro místní rozvoj ve výši 4,2 miliony. Výběrové 
řízení na stavbu těchto chráněných bytů vyhrála firma 
Domy Start, a. s. ze Zlína. Bude se jednat o dřevostavbu 
a byty budou připraveny k bydlení nejpozději na kon-
ci prosince. Na obecním úřadě již evidujeme žádosti 
o pronájem těchto podporovaných bytů, které budou 
projednány na nejbližším zasedání zastupitelstva 
obce.
 Dalším projektem je Cyklostezka Větřák – kříž v trati 
Růžený. Po mnohém čase, který jsme strávili jak nad 
zpracováním žádosti o dotaci, tak nad celým projektem 
se nám konečně podařilo získat dotaci ve výši 2,2 milionu 
Kč. Díky tomu budeme moci pokračovat ve vyasfaltová-
ní polní cesty, která bude navazovat na asfaltový povrch 
u Větřáku a povede směrem dolů do Růžených. Dojde 
také k doasfaltování komunikace, která vede terasami  
ve Veselých. Zlepší se tím jak cestování turistům  
po cyklostezkách, tak místním, kteří se potřebují dostat 
do svých vinic.
 Bohužel při výstavbě obou výše jmenovaných pro-
jektů bude docházet ke zvýšené prašnosti kolem cest. 
Tímto děkuji všem za pochopení této situace.
 V tomto čísle Němčičského čtení naleznete také blíže 
popsané projekty Agora a Víceúčelové hřiště, z nichž by 
se jeden měl realizovat na volné parcele u sportovního 
areálu. V minulém týdnu proběhlo jednání zastupite-
lů a výboru TJ Sokol Němčičky přímo na předmětném 
pozemku. Při této debatě jsem navrhl kompromis-
ní řešení a to, že necháme vytvořit dvě studie, které 
budou popisovat oba dva návrhy a kde budou vyzna-
čeny veškerá břemena a omezení. Na základě těchto 
studií bude na veřejném zasedání zastupitelstva obce 
rozhodnuto o dalším postupu.

 Dalším bodem, kterým se, ač nerad, musím zabývat 
je občanské soužití a sousedské vztahy. Poslední dobou 
totiž narůstají problémy mezi nejmenovanými obča-
ny naší obce. Tento článek se týká převážně menšího 
procenta občanů, dotyční však jistě budou vědět, že 
je adresován jim. Nerad bych totiž, abychom dospěli 
tak daleko, že bychom museli řešit fyzické útoky a neu-
stálé urážky či dokonce navštěvovat soudní síně. Chtěl 
bych, abysme si všichni uvědomili, že žijeme v obci, 
která svým počtem 600 obyvatel patří k těm menším. 
Dennodenně se zde tedy budeme potkávat, ať chce-
me nebo ne. Jsem si jist, že při troše porozumění, tole-
rance a respektování toho druhého ze strany každého  
z nás tu můžeme v klidu a pohodě žít všichni bez 
jakýchkoliv mezilidských problémů.
 Druhou negativní věcí, na kterou bych chtěl upozor-
nit, je volný pohyb psů po obci. Rád bych připomenul, 

že povinností všech majitelů psů je zajistit, aby se pes 
po obci nepohyboval bez dozoru! Jak si ostatně můžete 
přečíst ve vyhlášce obce Němčičky č. 2/2007. Pokud 
se tedy budou i nadále obcí volně pohybovat psi bez 
dozoru, budu nucen je nechat odchytnout a veškeré 
náklady s tím spojené vymáhat po majiteli psa. Navíc 
dle §46 zák. č. 200/1990 Sb., o přestupcích, lze za poru-
šení této vyhlášky uložit pokutu až ve výši 30 000,- Kč.
 
 Nyní mi dovolte, abych Vás krátce informoval  
o činnostech  a výhledových záměrech dobrovolného 
svazku obcí Modré hory, členem kterého je také naše 
obec.
 Svazek obcí byl založen za účelem zlepšení propa-
gace obcí, rozvoje infrastruktury urbanistických center  
a rozšíření služeb pro cestovní ruch. Při projektech, 
které jsme již uskutečnili, se nám částečně podařilo 
zvýšit návštěvnost turistů v našich obcích. Dále jsme 
vytvořili informační brožuru, kde jsou uvedeny infor-
mace o obcích a podnikatelích, kterou jsme rozeslali 
do informačních center po celé České republice. Sva-
zek svou součinností napomáhá při tvorbě žádostí  
o dotace z různých dotačních titulů, jak z fondů EU, tak 
i ze státního rozpočtu, ale hlavně z rozpočtu Jihomo-
ravského kraje.
 Jako starosta obce a předseda Modrých hor mám 
samozřejmě zodpovědnost za další vývoj našeho mik-
roregionu a Němčiček, za kvalitní zpracování žádos-
tí o dotace i za nacházení možných cest financová-
ní projektů. Jako starosta a předseda svazku jsem se 
rozhodl přijmout kandidaturu do zastupitelstva kraje 
pro podzimní volby 2008, protože se domnívám, že 
je potřebné zkvalitňovat součinnost našeho regionu  
s Jihomoravským krajem. Při zasedání členů svazku 
obcí Modré hory jsem se informoval o plánech a čin-
nostech členských obcí, jaké mají plány do budoucna 
a jak bych mohl přispět a pomoci při jejich realizaci. 
Jsem připraven věnovat se rozvoji naší obce, našeho 
regionu a rozvíjet spolupráci s Jihomoravským krajem.

V krátkosti:
- 7. a 8 června proběhly v naší obci závody na kolečko-
vých bruslích IN-LINE ALPINE CUP. Závodu se zúčastnili 
závodnici jak z celé České republiky, tak z celé Evro-
py. Naši obec během těchto závodů navštívil bezpo-
čet diváků. Závodníci si trať, která vedla od křižovatky  
u kulturního domu směrem k prostřední zastávce, vel-
mi pochvalovali. Pořadatelům se trať rovněž zamlou-
vala, a rádi by se v rámci pořádání in-line závodů  
do naší obce vrátili i v příštím roce. Vám všem děkuji 
za pochopení a respektování silničních uzávěrek, které 
byly nezbytné k uspořádání závodů.
- První červencový víkend se uskutečnily tradiční kro-
jované hody. Děkuji všem, kteří se na jejich přípravách 
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OBECNÍ ZASTUPITELSTVO
Usnesení z veřejného zasedání zastupitelstva obce Němčičky 

konaného dne 26. května 2008

Zastupitelstvo obce Němčičky schvaluje:
- rozpočtové opatření č. 2/2008
- nájemní smlouvu na objekt Hulatova sklepa
- přijetí účelové dotace z JmK na rok 2008 v rámci Programu rozvoje venkova ve výši 136 000 Kč 
na úroky z úvěru na výstavbu kanalizace a ČOV
- novou smlouvu se společností Hantály o poskytování komplexních služeb v odpadovém hospodářství
- zrušení usnesení č. 2/4/2008
- smlouvu se společností ASEKOL o zajištění zpětného odběru elektrozařízení
- bezplatný pronájem KD a nádvoří němčičským stárkům na tradiční krojované hody
- půjčku ve výši 50 000 Kč němčičským stárkům se splatností do 31.7.2008
- souhlas s využíváním osobního automobilu FABIA pro Svazek obcí Modré Hory
- zamítnutí žádosti Asociace rodičů a přátel zdravotně postižených dětí v ČR, Klub Radost Prostějov

Zastupitelstvo obce Němčičky ukládá starostovi:
- projednat s panem Zbyňkem Slezákem případný  prodej pozemků parc. č. 2078 a 2100/15 za cenu 
20Kč/ m² 
- osobně upozornit občany na závod INLINE ALPINE EUROPACUP 2008, který proběhne ve dnech 
7. a 8. 6. 2008 a na omezení, která budou s touto akcí spojena. 
 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
- diskusi občanů k vinařskému muzeu
- oznámení brigády Mysliveckého sdružení dne 31.5. a vypůjčení traktoru na tuto akci
- oznámení brigády pořádané  ODS na dětském hřišti dne 30.5.
- Agrotec rallye proběhne ve dnech 30. a 31.5. v katastru obce
- Návrh Ing.Bc. Jana Stávka zveřejnit v Němčičském čtení nákresy, týkající se veřejné zeleně v obci
- informace pana Jaroslava Stávka k závodu INLINE ALPINE EUROPACUP 2008 a k nultému ročníku 
triatlonu
- upozornění pana Jaroslava Stávka na pokračující vyvážení nevhodných odpadů na skládku „pod 
Šumberky“ a zakázané pálení odpadu v obci
- výtku pana Jaroslava Stávka ohledně neprojednávané žádosti
- výzvu starosty k předložení návrhů na využití pozemku 2160/24

jakýmkoli způsobem podíleli. Dovolte mi, abych tímto 
poděkoval hlavně stárkům, jež se o pořádání hodů řád-
ně starali.
- V rámci údržby veřejného osvětlení v obci, bych 
chtěl požádat všechny, kteří si všimli světla veřejného 
osvětlení, které bliká či nesvítí, nechť tuto skutečnost 
nahlásí v kanceláři obecního úřadu. Děkuji. 

 Rád bych Vás také všechny pozval na plánované 
akce, které se uskuteční v následujících dvou měsících.  
13. září je to Putování za burčákem po Modrých horách, 

jehož součástí bude v Němčičkách pořádaná soutěž  
o nejlepší štrúdl. Druhou je Košt mladých vín a hus, 
který se uskuteční v sobotu 15. listopadu v místním 
kulturním domě. Doufám, že se na obou jmenovaných 
akcích sejdeme v hojném počtu. 
 Závěrem přeji všem, které v letošním roce čeká vino-
braní, bohatou a kvalitní úrodu. Nechť se i v příštích 
letech můžeme pochlubit výborným vínem ročníku 
2008.

Petr Slezák
starosta obce
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Zastupitelstvo obce Němčičky schvaluje:
- závěrečný účet za rok 2007, a to bez výhrad
- rozpočtové opatření č. 3/2008
- návrh výsadby veřejné zeleně – varianta s nízkými stromy i přes nesouhlasnou petici občanů
- přijetí dotace od Jihomoravského kraje ve výši 170 tis. Kč a smlouvu o poskytnutí této dotace
- přijetí dotace z Ministerstva pro místní rozvoj ve výši 4,2 mil. Kč na výstavbu bytového domu ATRIUM
- záměr prodeje pozemků v lokalitě Nová hora
- pravidla pro výstavbu RD v lokalitě Nová hora
- provedení výběrových řízení na dodavatele zakázek – výstavba ATRIA a výstavba inženýrských sítí 
k ATRIU
- výběrové komise ve složení Jana Hádlíková, Pavel Stávek, Tomáš Stávek, Petr Slezák, Eliška Kopřivová
- záměr prodeje pozemků v okolí bytového domu č. p. 127 za cenu 80 Kč/ m²
- záměr směny pozemku č. 833/9
- záměr prodeje pozemků parc. č. 1402, 2255 a 2256
- přijetí grantového příspěvku od MND a. s. ve výši 200 tis. Kč na rekonstrukci víceúčelového hřiště
- roční pronájem reklamní tabule na parkovišti ve výši 5000 Kč, případně 500Kč/měsíc
- pronájem reklamní tabule MS ODS Němčičky na dva měsíce za 1000 Kč
- dodatek nájemní smlouvy na byt s Mgr. Antošem – prodloužení do 31. 8. 2018
- nájemní smlouvu s Pozemkovým fondem ČR na pozemek parc. č. 3849/2
- záměr pronájmu bytů na faře i s podmínkami

Zastupitelstvo obce Němčičky neschvaluje:
- variantu návrhu veřejné zeleně s nízkými dřevinami

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
- názory občanů na návrhy veřejné zeleně 
- odložení bodu jednání o interiéru obecního muzea
- žádost pana Marka Machače o odkoupení části obecního pozemku – bude projednána po místním 
šetření 
- projekt „Agora“, který předložil pan Petr Slezák
- projekt „Víceúčelové hřiště“, který předložil pan Jaroslav Stávek
- dotaz pana Zbyňka Slezáka na posílení el. sítě v lokalitě Nová hora, podnět k nevhodnému svodu vody 
u domu č.p.111
- dotaz Ing. Richarda Stávka na periodicitu vydávání Němčičského čtení
- upozornění od pana Jaroslava Stávka na vyvážení nevhodného odpadu na skládku „Pod Šumperky“
- podnět od pana Čandy na neoprávněné využívání obecního pozemku a na volný pohyb psa v okolí 
jeho bydliště č.p.127

Usnesení z veřejného zasedání zastUpitelstva obce němčičky

konaného dne 31. července 2008

Zastupitelstvo obce Němčičky schvaluje:
- prodej pozemků za bytovým domem č. 127 Ing. Richardu Stávkovi, Petře Grofové,
manželům Čandovým a Michalu Pátkovi za 80 Kč za 1 m²
- prodej pozemků parc. č. 1402, 2255 a 2256 ZD Němčičky za 10 Kč za 1 m²
- směnu pozemků parc. č. 1228/1 a 1228/2 s pozemkem 833/9

Usnesení z veřejného zasedání zastupitelstva obce Němčičky
konaného dne 30. června 2008
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INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU
Tříděný odpad
- svoz tříděného odpadu proběhne v letošním roce ještě ve středu 1. října a 3. prosince
- do bílých pytlů určených na plast lze ukládat: pet lahve všech druhů a barev, igelitové folie, igelitové sáčky, 
igelitové tašky a pytle, plastové obaly (např. jar, ocet, různé chemické čističe), obaly od jogurtů a rostlin-
ných tuků apod. Obaly je vždy třeba vypláchnout malým množstvím vody.
-červené pytle jsou určeny na nápojové kartony (tj. vypláchnuté krabice od mléka, mléčných výrobků, džu-
sů a vína). Vzhledem k nedostatku těchto pytlů lze na nápojové kartony použít pytle určené na plast.
- modré pytle jsou určeny na papír

Stočné 2008

- vzorovou smlouvu o prodeji pozemků v lokalitě Nová hora
- prodej pozemků v Nové hoře zájemcům dle přílohy
- přijetí dotace od JMK na výstavbu bytového domu ATRIUM
- nájemní smlouvy na byty v podkroví objektu fary s Janou Droběnovou a Jiřím Bendou
- akci Letní taneční noc a bezplatný pronájem KD
- jednorázovou dotaci Mysliveckému sdružení ve výši 5 000 Kč
- provedení místního šetření ve věci pokácení břízy na nádvoří KD
- smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu na pozemky 
parc. č. 2160/36, 2100/12, 2160/26, EN2160/2, 2160/24, 2160/25

Zastupitelstvo obce Němčičky neschvaluje:
- jednorázovou dotaci Mysliveckému sdružení ve výši 10 000 Kč

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
- dotaz pana Jiřího Stávka na kanalizaci
- oznámení pana Čandy na symboly hákového kříže
- dotaz pana Pavla Stávka na propadlý kanál v horní části obce
- návrh pana Pavla Stávka, aby místní organizace nahlásily termíny svých akcí
- upozornění od pana Jaroslava Slezáka na přeplněný kontejner u hřbitova
- upozornění paní Jany Hádlíkové na poškozenou houpačku na dětském hřišti
- upozornění paní Ivety Rozinkové na železa uložená v blízkosti dětského hřiště
- pozvánku na Country večer na koupališti dne 9.8.08 od pana Jaroslava Stávka
- termín schůzky 27.8., kde se bude projednávat využití pozemků č. 2160/24, 2160/25,
2160/26 a rekonstrukce bazénu

 domy pouze s výtoky
 domy s výtoky a WC

domy s výtoky, WC a koupelnou s kamny na pevná paliva
domy plně vybavené

vinné sklepy

230,- Kč/ 1 osobu
520,- Kč/ 1 osobu
670,- Kč/ 1 osobu
760,- Kč/ 1 osobu
290,- Kč/ 1 sklep

...

...

...

...

...

- studenti ubytovaní mimo obec a dojíždějící na víkend zaplatí 1/2 částky vypočtené na 1 osobu na vyba-
vení domu, ve kterém bydlí
- občané prokazatelně žijící delší dobu (1/2 roku a více) mimo obec Němčičky zaplatí 1/3 částky vypočtené 
na 1 osobu na vybavení domu, ve kterém bydlí
- stočné uhraďte prosím v období od 6. října do 28. listopadu 2008 v kanceláři obecního úřadu Němčičky 
nebo bankovním převodem na účet obce Němčičky č. 1381822319/0800, variabilní symbol 2321XXX (XXX 
je číslo popisné domu, kde má osoba hlášen trvalý pobyt)
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PŘEHLED HOSPODAŘENÍ 
OBCE NĚMČIČKY ZA ROK 2007

Příjmy:
Podnikání v zemědělství – pronájem pozemků
Prodej pozemků
Těžební průmysl – úhrada za dobývaný prostor
Cestovní ruch – dary a příspěvky (Modré hory, Sdružení vinařů)
Cyklostezka Růžený – příspěvek ZD Němčičky
Stočné
Místní knihovna – poplatky
Veřejný rozhlas
Zájmová činnost v kultuře – pronájem, dary
Dětské hřiště – Nadace ČEZ
Pronájem – pošta, ordinace, byt
Pohřebnictví
Sběr a svoz komunálních odpadů – poplatky od občanů
Prodej nemovitostí (pozemky, knihovna)
Ostatní služby, prodej železa, pokuty, atd.
Příjmy z úroků
Daně 
Poplatky ze psů
Poplatky za užívání veřejného prostranství
Správní poplatky
Neinvestiční dotace ze státního rozpočtu 
Dotace – Úřad práce
Dotace JmK– nábytek, okna v budově OÚ
Dotace JmK – vybavení knihovny
Dotace JmK– oprava propadlé komunikace
Dotace JmK – na úroky z úvěru ČOV
Dotace JmK -  nákup komunální techniky
Dotace JmK – energetický audit
Dotace JmK – projektová dokumentace k rekonstrukci kanalizace
Dotace státní rozpočet – Czech POINT 
Dotace státní rozpočet – parkoviště
Celkem i s neuvedenými drobnými položkami

Výdaje:
Energetický audit
Cestovní ruch – Modré hory
Silnice – propad komunikace
Parkoviště - výstavba, dopravní značení
Pitná voda – splátky na vodovodní přivaděč
Odvádění a čištění odpadních vod
Základní škola – provozní výdaje
Obecní knihovna
Zájmová činnost v kultuře – KD, rozhlas, Němčičské čtení, kronika

Kč
143 194

2 880
38 564
44 000
50 000

467 454
480

9 950
57 223

200 000
76 285
4 600

304 159
676 150
106 413

8 415
4 373 109

9 270
309 770

8 150
68 862
54 000

240 000
40 000

800 000
150 000
200 000
200 000
500 000
50 000

2 135 000
11 327 928

Kč
200 100
114 797
831 828

2 576 900
77 000

1 505 615
955 105
119 181
194 572
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Komunální technika
Dětské hřiště
Veřejné osvětlení
Příspěvek pro Mikroregion Hustopečsko
Strategický rozvojový plán obce
Komunální služby – péče o veřejnou zeleň
Nákup pozemků
Sběr a svoz odpadů
Pečovatelská služba
Požární ochrana
Zastupitelstvo obce
Činnost místní správy
Splátky úvěru
Celkem i s neuvedenými drobnými položkami

549 999
200 085
145 911
30 000
89 250

410 692
358 934
471 057
149 040
43 341

749 494
1 423 318

390 475
11 810 201

AGORA vs. VÍCEÚČELOVÉ HŘIŠTĚ
Vážení spoluobčané,

 na základě výzvy z veřejného zasedání zastupi-
telstva obce Němčičky č. 5/2008 k předkládání 
návrhů na využití pozemku parc. č. 2160/24 (volný 
pozemek vedle nového parkoviště u sportovního 
areálu) byly na veřejném zasedání zastupitelstva 
obce č. 6/2008 dne 30. června 2008 předloženy 
dva návrhy na jeho využití. Jedním z nich je staros-
tou Petrem Slezákem předložený projekt Agora – 
multifunkční kulturní a společenské centrum. Dru-
hým je projekt víceúčelového hřiště předložený 
panem Jaroslavem Stávkem za TJ Sokol Němčič-
ky. Tyto návrhy byly více než měsíc k nahlédnutí  
na obecním úřadě. Nyní máte možnost seznámit se  
s nimi i na stránkách Němčičského čtení.

VÍCEÚČELOVÝ AREÁL AGORA

 Účelem objektu je výstavba Víceúčelového are-
álu AGORA, ve kterém se nachází Víceúčelový 
dům Agora, okolí objektu bude doplněno beto-
novou plochou o rozměru cca 40x15 m, na které 
se budou provozovat v letních obdobích folklórní 
akce (festivaly apod.) a v zimě se plocha využije 
jako kluziště. Na ostatních plochách bude vybudo-
váno hřiště pro plážový volejbal, sazeny venkov-
ní pingpongové stoly, vybuduje se dětský koutek. 
Objekt bude napojen na přípojku vody, přípojku 
NN a přípojku kanalizace. Dále bude zbudováno 

oplocení pozemků.
 V objektu víceúčelového domu je v 1. NP navrže-
na restaurace pro 50 osob s vlastní kuchyní a záze-
mím, školící místnost pro 45 osob, sociální zařízení. 
Dále je v tomto podlaží navržena hala pro squash  
s vlastním sociálním zázemím. 
 Informační centrum bude sloužit zároveň jako 
recepce pro ubytované ve 2.NP a pro zájemce  
o využití sportovních aktivit v areálu. Ve 2. NP se 
nachází pokoje dvoulůžkové s přistýlkou, třílůžko-
vé s přistýlkou a dva apartmány. Celková kapacita 
ubytovacích prostor se předpokládá 47 ubytova-
ných.

 Věříme, že Agora by byla pro naši obec velkým 
přínosem, hlavně v oblasti zlepšení služeb pro 
veřejnost. Rozšířila by možnost ubytování v naší 
obci (s rozšiřujícím se cestovním ruchem je to 
zajisté potřeba), restaurace zase poskytne mož-
nost stravování turistům i místním, kteří si budou 
chtít „jen tak posedět“, rovněž poskytne prostory 
pro pořádání rodinných oslav apod. Vybudováním 
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nejen squashové haly také nabídne další sportovní 
využití, a „rozšíří“ tak svým způsobem i sousední 
sportovní areál. 

VÍCEÚČELOVÉ HŘIŠTĚ 
sportovního areálu Němčičky provozovaného 
Tělovýchovnou jednotou Sokol Němčičky

 K využití pozemku parc. č. 2160/04 za parkoviš-
těm u sportovního areálu podává TJ Sokol Němčič-
ky návrh na vybudování víceúčelového sportoviště 
s umělým povrchem.
 Rozměry hřiště budou 36x18m. V umělé hmotě 
budou vyznačeny „lajny“ na malou kopanou, tenis, 
basketbal, volejbal, minimální rozměry na florbal  
a v zimním období se zde bude dát dokonce vytvo-
řit ledová plocha na bruslení. Hřiště bude osvětle-
no a bude s vodopropustným povrchem SAN-O-
TAN. Ohraničení hrací plochy je navrhováno zídkou 
do výšky 1,25 metru, která bude kryta betonovými 
dlaždicemi. Nad zídkou bude pokračovat oplocení 
do výšky 4 metry nad úroveň hřiště. V prostoru 
bude místo pro beach-volejbal, minigolf a výhle-
dově i další sportovní zařízení.
 Nechceme, aby navrhovaným záměrem ze stra-
ny starosty Petra Slezáka bylo znemožněno další 
rozšíření sportovního areálu tak, aby nebyl v jed-
nom celku a byl tak roztříštěn. Vždyť návštěvníci 
i odborná veřejnost je nadšená uceleností a mož-
ností sportovního vyžití v Němčičkách. A právem 
na to můžeme být hrdi.
  TJ Sokol Němčičky je pro realizaci obou dvou 
návrhů s tím, že záměr pod pracovním názvem 
Agora navrhujeme posunout o 60 metrů dál  
od parkoviště směrem na Bořetice. Oba dva návr-
hy se mohou snoubit a mají podobný, ne-li stejný 
záměr, a to zlepšit a zkvalitnit služby pro veřejnost 
v obci Němčičky.
 Pro ilustraci a představu najdete podobné více-
účelové hřiště v Kloboukách u Brna (viz. foto).

 14. dubna 2008 se konala ve Velkých Pavlovicích 
slavnostní mše svatá k 5. výročí úmrtí bývalého 
faráře P. Antonína Střelce za účasti kněží i věřících 
z okolních farností.

 17. května 2008 jsme se vydali na méně známá 
moravská poutní místa. Navštívili jsme Netín, Kři-
žanov, Zelenou Horu u Žďáru nad Sázavou a Slav-
kovice. V Netíně nás přivítal velkomeziříčský dě-
kan P. Peňáz, který nám poutavě vyprávěl o historii 
poutí i místního kostela.
 Nyní Vám přiblížíme historii navštívených pout-
ních míst:

Netín
V roce 1714 ve Velkém Meziříčí během 3 měsí-
ců zemřelo na epidemii moru 372 lidí z celkové-
ho počtu 1500 obyvatel. Aby na přímluvu Panny 
Marie Bůh odvrátil toto neštěstí, zaslíbili se far-
níci, že půjdou každoročně do Netína na pouť. 
První procesí bylo z Velkého Meziříčí vypraveno  
na svátek Navštívení Panny Marie 2. července 
1714 a toho dne zemřel poslední obyvatel měs-
ta na mor. Poutě pokračovaly až do roku 1959, 
kdy byly komunistickým režimem zakázány. Přes-
to však velkomeziříčtí v malých skupinkách nebo 
jednotlivě putovali dál – dodržovali sliby předků. 
Netín je tedy jedno z mála poutních míst, kde tra-
dice poutí nebyla ani za totality přerušena.

Křižanov
V Křižanově se roku 1220 narodila Zdislava – pat-
ronka rodin – jediná světice rodem z Moravy. 
Počátky zdejšího gotického kostela, který je zasvě-
cen svaté Zdislavě sahají do 13. století. Spolu  
s manželem – Havlem z Lemberka nechala v Jab-
lonném v Podještědí postavit chrám svatého 
Vavřince a klášter dominikánů, kde je též pochová-
na. Zdislava byla svými poddanými milována, pod-
porovala chudé, navštěvovala nemocné. Zemřela 
ve 33 letech a v roce 1995 byla papežem Janem  
Pavlem II. svatořečena.

Zelená Hora
Kostel svatého Jana Nepomuckého z roku 1722  

zprávy 
z farnosti
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na Zelené Hoře je od roku 1994 zapsán v seznamu 
světového kulturního dědictví UNESCO. Stavba je 
vrcholným dílem Jana Blažeje Santiniho a jednou  
z nejpozoruhodnějších staveb naší architektury.

Slavkovice
Ve Slavkovicích u Nového Města na Moravě byl 
letos v dubnu vysvěcen nový kostel Božího milo-
srdenství. Je to jediný kostel u nás tohoto zasvě-
cení. Spolupatronkou je svatá sestra Faustyna. 
Každou druhou sobotu v měsíci je tu sloužena 
poutní mše svatá. Také my jsme se této mše svaté 
pod širým nebem zúčastnili. Byli jsme překvapeni 
množstvím mladých věřících, kteří přistoupili ke 
svátosti smíření a perfektním vystoupením pěvec-
kého sboru.

- Poutníci -

1. června přistoupily v Němčičkách 2 děti k první-
mu svatému přijímání.

8. června udělil biskup brněnské diecéze Mons. 
Vojtěch Cikrle při slavnostní mši svaté ve Velkých 
Pavlovicích svatost biřmování 6 němčickým a 32 
velkopavlovickým farníkům.

Máme nového děkana
Dne 1. srpna 2008 se stal novým hustopečským 
děkanem Mgr. Pavel Bublan, rodák z Třebíče. Před-
tím byl sedm let v Náměšti nad Oslavou. Bývalý 
děkan Mons. Václav Fišer působil v Hustopečích 
30 let. Nyní zde zůstává jako výpomocný duchov-
ní na odpočinku. 9. srpna oslavil 85 let. Blahopřeji  
a děkuji za jeho obětavou službu v děkanství.

- P. Mgr. Petr Papoušek - 

SETKÁNÍ MLÁDEŽE -Velehrad 18.-20. července
 Možná si někteří z Vás všimli, že v červenci probíhalo v Sydney celosvětové setkání mládeže, kterého 
se zúčastnil i Svatý Otec Benedikt XVI. Ve spojení s tímto setkáním se konalo také československé setkání 
mládeže na Velehradě. Ani my jsme si tuto akci nemohli nechat ujít a vydali se na cestu. Někteří pěšky, jiní  
na kolech nebo vlakem. Po příjezdu na místo pršelo,ale další den už nás probudilo sluníčko a my mohli 
vyrazit vstříc nabitému programu. Čekaly nás zajímavé přednášky, mše svaté a po celou dobu se na hlav-
ním podiu vysílaly zprávy ze Sydney. Všude kolem baziliky bylo možné si koupit různé knihy, trička a jiné 
krásné věci. Po obědě byl chvíli čas na odpočinek a pak jsme šli do vedlejší obce Modrá na workshop  
s tématem okultismus a esoterika, který přednášel známý kněz Vojtěch Kodet. Po něm nás čekala vigilie, 
kde lidé vyprávěli svá svědectví, a také program na celou noc. Ve 4 hodiny ráno byla závěrečná mše svatá, 
při které jsme si všichni pomalu uvědomovali, že to krásné setkání končí. Dostali jsme dárek na památku  
a domů jsme si vezli mnoho zážitků, na které jistě nezapomeneme.

- Anna Kopřivová -

TRDELNÍKY
 V sobotu 17. května byl ve slovenské Skalici  
TRDLOFEST. Během něj se usku-
tečnil další pokus o překonání 
rekordu v Guinessově knize. 
Dosavadní rekord byl trdelník 
délky 115 cm.
 Se skalickými trdelníky jsme 
se občas mohli setkat i v něm-
čičské prodejně Jednoty. 
 Skalice je prapůvodním mís-
tem, kde se na území pozdějšího Československa 
začaly zhotovovat první trdelníky. Tamější pán 

si pozval kuchaře až ze Sedmihradska, a ten pak 
slávu trdelníků založil. Jak se postupně dostaly  
trdelníky až do Němčiček, to známo není. Jisté však 

je, že v Němčičkách nalezly 
mimořádnou oblibu, která tu 
vydržela až do dnešních dob. 
Občas se v některé vesnici  
o tuto pochoutku někdo 
pokusí, ale rozhodně ne  
v takové míře jako u nás. 
 K přípravě těsta na trdel-
níky je třeba mléko, cukr, tři 

druhy tuku, kačení sádlo, mouka (možno přidat  
i špaldovou), vejce, kvasnice, sůl, citronovou kůru 
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a na posýpání nadrobno nasekaná ořechová jád-
ra. 
 Vypracované těsto se uválí na dlouhé válečky, 
které se namotají na trdlo a takto vzniklý trdel-
ník se potře máčadlem a posype ořechy. Neméně 
důležité je pak pozvolné opékání ne nad plame-
nem, ale nad žhavým dřevem. Dříve se to dělávalo 
v selských pecích, které se vytápěly vinohradským 
révím. Dnes k tomu často slouží mobilní ohniště  
s použitím tvrdého dřeva. 
 O znovu oživení tradice trdelníků se v Němčič-
kách zasloužilo několik šikovných kuchařek. Jejich 
trdelníky jsou známé také v okolních obcích, kde 
už několikrát svoje umění předváděly (Vrbice, 

Boleradice, Hustopeče). Důležití jsou při zhotovo-
vání této rarity také muži, kteří připravují správné 
ohniště a trdelníky na něm opékají. 
 Pečení trdelníků byla dříve rodinná záležitost. 
Nejčastěji se chystaly ke křtinám. V současné době 
je snaha zapojovat další tvořivé sousedky a sou-
sedy a předávat tak tradici dál. Někdy stačí, když 
každá z žen přinese určitou surovinu, aby měly při 
tvorbě trdelníků o zábavu postaráno.
 Na konec upozornění: Trdelník je kuchařský 
výrobek, který se v poslední fázi opéká na dře-
věném válci, který se nazývá trdlo. Občas někteří 
slova trdelník a trdlo zaměňují. Tedy trdlo je dřevo  
a trdelník je pochoutka. 

-JaSl, VeSt-

Kozí nebo kravské?
 V našem zemědělství lze zaznamenat zřetelný odklon od velkochovů, zejména skotu, ale i prasat. Zají-
mavou alternativou se jeví domácí chov menších zvířat, která nejsou tolik náročná na péči, jako např. ovcí  
a koz. Vzhledem k tomu, že se v poslední době hodně v různých kruzích diskutuje o prospěšnosti konzu-
mace mléčných výrobků nebo jsou srovnávány výrobky např. z kravského či kozího mléka, dovolíme si i my 
přispět troškou do této diskuze a snad i rozšíříme obzor čtenářů Němčičského čtení.

 Koza patří vedle žraloka k jediným dvěma známým živočichům, u kterých dosud vědci nezaznamenali 
výskyt rakoviny. Tento fakt se bezesporu odvíjí od nezměrné vitality koz. Jak tvrdí zkušení chovatelé, dobrá 
koza by měla být už v mladém, tedy kůzlečím věku, zejména zvědavá, živá a žravá. To zabezpečí její dobré 
přírůstky, produktivitu a schopnost přivést na svět kvalitní potomstvo.
 Kozí mléčné výrobky jsou nezaměnitelné vůní i chutí, kdo ochutnal, jistě potvrdí. Jsou lidé, kterým mléko 
a jeho produkty nechutnají pro jeho ostrost, která je patrná zejména od plemen s tmavým zbarvením. 
Snad už žádného mlékodárného hospodářského zvířete se neprojevuje skladba stravy senzoricky v mléce 
tak jako u koz. Důležitá je též hygiena, a to jak ve chlévě (větrání, světlo), tak samotných koz a jejich krmiva 
(čerstvé a nezkažené). 
 Ale zpět k samotnému mléku. V polovině minulého století existoval názor, že prostřednictvím snad koz či 
kozího mléka se šíří tuberkulóza. Tento mýtus vznikl proto, že povětšinou kozy chovali lidé sociálně nižších 
vrstev, kde výskyt tohoto onemocnění byl způsoben většinou několika jinými faktory, ale rozhodně ne od 
koz. U koz samotných nebyly nikdy nalezeny tuberkulózní bacily, s vyjímkou těch, které žily spolu ve stáji  
s tuberkulózními kravami. 
 Kozí mléko je velmi výživné. Má příznivý vliv na krvetvorbu. Ve srovnání s mlékem kravským je i tučnější 
a zdravější. Je též záživnější, zejména pro malé děti a na rozdíl od mléka kravského nezahleňuje, takže je 
doporučeno i pro lidi trpící nemocemi dýchacího ústrojí. Ne nadarmo naši předkové krmívali kozy léčivými 
bylinami a kozí mléko a jeho produkty pak přímo užívali v léčitelství.
 Mléčné kozí výrobky zastavují demineralizaci – řídnutí a měknutí kostí. Jejich alespoň občasná konzuma-
ce má pozitivní vliv na metabolismus minerálů, rekonvalescenci při chudokrevnosti z nedostatku železa. 
Kozí mléko obsahuje více vápníku, hořčíku, fosforu, železa, a má vyváženější poměr těchto minerálů než 
mléko kravské. Již ve starém Římě považovali kozí mléko za elixír krásy a dlouhověkosti. Současné moderní 
lékařské studie potvrzují, že kozí mléko má kladný vliv při léčbě těchto neduhů: 
- STRES A MIGRÉNY: mnoho pacientů pozorovalo, že pokud během léčby ze svého jídelníčku vyloučily krav-
ské mléko a výrobky z něj a nahradili je kozími, výrazně se jim ulevilo; 
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- EKZÉMY: osvědčeny jsou koupele s přídavkem 
syrovátky či obklady z ní, a to za současného vylou-
čení kravského mléka; 
- ALERGIE: alergie vznikají již v útlém dětství, při-
čemž zásadní role se přisuzuje vlivu kaseinu (mléč-
ná bílkovina v kravském mléce) hojně přítomném 
v potravě. Uvádí se, že lidská populace je až v 70% 
alergická na kaseinové látky. Kozí mléko má odliš-
né složení bílkovin oproti kravskému a tak je lépe 
snášeno zejména dětmi, ale též dospělými; 
- ONEMOCNĚNÍ TRÁVÍCÍHO TRAKTU: zde se klad-
ně projevuje zásaditější charakter a vyšší neutrali-
zační kapacita kozího mléka. Pozitivně působí pře-
devším při léčbě při onemocnění jater a slinivky; 
- REVMA: kozí mléko vykazuje protizánětlivé účin-
ky, protože posiluje imunitní systém; 
- PREVENCE NÁDOROVÝCH ONEMOCNĚNÍ: existu-
je mnoho názorů, že kozí mléko zde hraje pozitivní  
a podpůrnou roli. Například bylo pozorováno, že 
organismus kozy je schopen si vytvářet účinné 
protilátky a nikdy neonemocní rakovinou. Zajíma-
vé výsledky jsou též z pozorování pacientů, kteří 
pravidelně pili kozí mléko. Podobně bylo ve Francii 
úspěšně prokazováno snížení rizika opětovného 
propuknutí nemoci u již operovaných pacientů.

- Richard a Stanislava Stávkovi -

Dělo pod Šumberky
 Druhá světová válka skončila 8. května 1945. Němčičky byly osvobozeny 16. dubna. Když 14. dubna 
1945 prchali Němci od Bořetic směrem  
na Němčičky, odbočili na cestě před samo-
tou Stanislava Uhra v úmyslu vyhnout se 
dědině, avšak dostali se pod Šumberky 
do slepé uličky, neboť vozová cesta tam 
v polovici končila. Když poznali, že jsou  
v pasti, zapálili dvě obrněná auta, poško-
dili dělo, rozházeli spoustu střeliva a utek-
li. Aniž by kdo věděl, že dělo je nabité, stá-
lo tam ještě dlouho. Asi po měsíci z něho 
náhodně vystřelil občan Antonín Pokorný. 
Střela dopadla v trati Bočky v blízkosti 
holiče pana Juklíčka pracujícího ve vino-
hradě.
 Dnes přinášíme vzácnou fotografii uve-
deného děla, kterou zřejmě jen málokdo z Němčičských zná. Dělo tehdy vyfotografoval pan Rudolf Kadlec. 
Pozná někdo z pamětníků, která žena stojí vedle děla? Tomuto zjištění bychom byli rádi. 

-JaSl-

Mezinárodní finanční skupina ING vyhla-
šuje výběrové řízení na pozici poradce pro 
finanční plánování.

Nabízíme:
- zázemí významné mezinárodní 
  společnosti,
- zajímavou práci s lidmi,
- vysoké finanční ohodnocení 
  (kombinace fixního platu a provizí),
- komplexní zaškolení a vzdělávací
  program podporující  profesní a osobní 
  rozvoj, 
- volnou pracovní dobu.

Požadujeme:
- středoškolské vzdělání,
- dobré komunikační schopnosti,
- samostatnost a schopnost práce v týmu,
- uživatelskou znalost práce na PC.

Uvítáme také kandidáty bez pracovních 
zkušeností.

V případě zájmu nás kontaktujte na tele-
foně 777 771 786, resp. mailem na 
martin.beranek@poradce.ing.cz

inzerce
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tradiční krojované hody 
 Ve dnech 5. - 7. července 2008 se v naší obci kona-
ly tradiční krojované hody. Den předtím započalo 
hodovou atmosféru ruční stavění máje, po jejímž 
úspěšném postavení a několikanásobném pokusu 
první stárky o strhnutí „kolíku“, mohla začít zába-
va, při které vyhrávala cimbálová muzika Rebendi.  
V sobotu večer začalo hodové veselí pod taktov-
kou dechové hudby Lácaranka. V neděli jsme si 
mohli zatančit za doprovodu Sokolky, v pondělí si 
nejen zavádku „střihla“ opět Lácaranka.
 Počasí nám přálo jen do neděle, ale i tak jsme 
si pondělní zavádku napůl v sále kulturního domu 
včetně večerní zábavy pod střechou náležitě užili. 
Vzhledem k tomu, že v úterý ráno se někteří vydali 
ke svým domovům až kolem šesté hodiny ranní, 
troufám si tvrdit, že se letošní hody opět vydaři-
ly...
 V čele chasy letos stáli tito stárci:
1. Libor Zechmeister a Magda Kubová
2. Ondřej Svoboda a Marie Blahová
Sklepník: Jan Šimek a Vlaďka Stávková.
Funkce mužáckých stárků se pro letošní rok chopi-
li: Leoš Pilař, Luboš Smolák a 
Marek Rozínek.

 Stárkům, chase, i všem, co 
se na přípravách hodů podí-
leli patří velký dík.

-LZ-
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NÁVRH 
OZELENĚNÍ OBCE

ZAS TROCHU JINAK
II. část

Multifunkční sportovní hřiště 
 Sportovní vyžití je bezpochyby nedílnou, důleži-
tou součástí lidského života. Proto i kladně hodno-
tím myšlenku dalšího rozšíření sportovních mož-
ností v Němčičkách.  Pro výstavbu multifunkčního 
hřiště byla navrhnuta dvě místa. Je důležité uvážit 
výhody a nevýhody umístění na stanovené pro-
story a co bude tato výstavba znamenat nejen pro 
obec a obyvatele, ale také pro krajinu. Níže uvá-
dím analýzu vyplývající z průzkumu názorů obyva-
telů obce. 

Varianta č. 1 – umístění hřiště v horní části obce, 
na místě současného travnatého hřiště
V ý h o d y : 
• možnost využití hřiště základní školou
• lepší dostupnost pro horní část obce
• potenciální využití budoucími obyvateli plánova-
né zástavby v blízkosti multifunkčního hřiště
• hostinec blízko hřiště 
N e v ý h o d y :
• špatná dostupnost pro obyvatele dolní části 
obce
• nižší potenciální využití hřiště turisty (největší 
akumulace u sportovního areálu – ubytování, kou-
paliště)
• nevědomost návštěvníků o existenci multifunkč-
ního hřiště (neviditelnost hřiště)
• zrušení stávajícího zdravého místa na sport pro 
děti
• ztížený provoz a péče o hřiště (jako samostatná 
jednotka)
• zhoršená možnost využít osvěžení (plaveckého 
bazénu) po aktivním sportu v létě
• narušení ekologie místa – přeměna zatravněné-
ho povrchu na umělý, nutnost vykácení starých lip 
okolo současného hřiště a části ovocných sadů
• zničení genia loci místa!!!   

Varianta č. 2 – umístění hřiště v dolní části obce, 

těsně vedle současného sportovního areálu
V ý h o d y : 
• lepší dostupnost pro obyvatele dolní části obce
• lepší dostupnost pro turisty
• možnost využití plaveckého bazénu po sportu
• snazší organizace rekreace pro celé rodiny (vari-
abilita využití celého areálu, ubytování, parkovací 
plocha – vše na jednom místě)
• vědomost návštěvníků o multifunkčním hřišti 
(jeho viditelnost)
• snadnější výstavba hřiště - na volné ploše
• ekologičtější přístup -  bez nutnosti odstraňování 
dřevin
• snazší provoz a péče o hřiště (v rámci sportovní-
ho areálu)
• zachování všech hodnot přírodního travnatého 
hřiště v severní části obce 
N e v ý h o d y :
• špatná dostupnost obyvatelům horní části obce
• nemožnost využití hřiště základní školou
• nutná údržba i stávajícího travnatého přírodního 
hřiště v horní části obce

 Z uvedených argumentů obyvatel (zastánců prv-
ní či druhé varianty výstavby multifunkčního hřiš-
tě) je zřejmé, že výhodnější poloha pro budoucí 
hřiště je vedle současného sportovního areálu.   
K této variantě se dle provedených analýz přiklá-
ním i já. Z rozhodnutí vychází i můj návrh multi-
funkčního hřiště, který navazuje na mnou řešené 
komplexní ozelenění obce.

Návrh řešení
 Cílem návrhu bylo citlivé zasazení multifunkč-
ního hřiště do krajiny a stávajícího terénu tako-
vým způsobem, aby plnilo požadovanou funkci,  
nenarušovalo ráz krajiny a obraz obce.  
 Rozměry navrhovaného hřiště jsou 35x65 m. 
Celý prostor je oplocen a rozdělen na dvě části.  
Na větší ploše s tartanovým povrchem byla navrže-
na dvě tenisová hřiště standardních rozměrů  
a odpočinkový travnatý pás s nízkými dřevinami. 
Tato „zelená plocha“ by měla poskytovat příjemné 
zastíněné prostředí pro odpočívající hráče a dře-
viny by, vzhledem ke své omezené výšce, neměly 
výrazněji znečisťovat hrací plochu. 
 Druhá část multifunkčního hřiště je vyhrazena 
pro beach volejbalové hřiště. Navržena byla stan-
dardní velikost hřiště na plážový volejbal a celý 
prostor kolem pískové hrací plochy byl zatravněn 
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sportovním trávníkem. Navrženy jsou rovněž nízké 
dřeviny v odpočinkovém prostoru u hřiště. 
 Tartanové a beach volejbalové hřiště od sebe  
z provozních důvodů odděluje oplocení s vlast-
ními vstupy k hracím plochám ze západní strany  
(od sportovního areálu).
 V dostatečné vzdálenosti, jižně od multifunkční-
ho hřiště, byla navržena solitérní Pyrus communis 
(hrušeň) a skupina listnatých dřevin tvořící pře-
chod do volné krajiny. Mezi hlavní komunikací, 
stávajícím parkovištěm a navrhovaným hřištěm 
pokračuje stromořadí Prunus cerasus (višní) až  
do sousední obce Bořetice. 
 Jako aktivní sportovec vím, jaké jsou potřeby 
ostatních sportovců a pod-
le toho bylo i multifunkční 
hřiště navrhováno. Přesto, 
že v prostorách hřiště byly 
voleny pouze dřeviny níz-
kého vzrůstu, bude nutná, 
i vzhledem k jeho poloze, 
o něco větší údržba než 
by byla potřebná při jeho 
umístění mezi zástavbou. 
Na druhou stranu má ale 

hřiště, díky zeleni, která jej obklopuje, daleko vět-
ší klady nejen pro jeho uživatele, ale i pro krajinu  
a obraz obce.

Bývalý hřbitov
 Cílem návrhu bylo navázat na ostatní řešené plo-
chy pomocí stromořadí, zpříjemnit a zatraktivnit 
toto místo, zvýšit jeho bezpečnost a zpřístupnit 
prostor bývalého hřbitova. 
 Navrhované stromořadí Prunus cerasus (višeň) 
prochází kolem bývalého hřbitova a pokračuje 
podél celé navazující stráně. V některých úsecích 
je rozvolněno, aby nedošlo k vytvoření pohledové 
bariery. Vzhledem ke špatnému současnému sta-

vu některých dřevin, byly  
z prostoru prvotně odstra-
něny jedinci s nízkou sadov-
nickou hodnotou a velmi 
nízkou provozní bezpeč-
ností. Většinou se jednalo 
o druhově nevhodné jeh-
ličnaté dřeviny zasahující  
do elektrického vedení. 
Dále pak došlo k odstraně-
ní dalších druhově nevhod-

prostor pro umístění navrhovaného multifunkčního sportovního hřiště – současný stav 

pohled na navrhované multifunkční sportovní hřiště
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ných taxonů s neuspokojivou sadovnickou hodno-
tou. Někteří jedinci (Betula pendula - bříza, Abies 
alba - jedle) jsou ponecháni na dožití.
 Prostor bývalého hřbitova byl doplněn o kos-
terní dřeviny (Tilia cordata – lípa) a další kvetoucí 
druhy. Vedle dřevěného kříže byl vysázen solitérní 
Sorbus domestica (oskeruše), který, jakožto taxon 
zastupující památné stromy v Němčičkách, by měl 
pomyslně poukazovat na památnost tohoto býva-
lého hřbitova. Podrost dřevin bude tvořit květnatý 
trávník extenzívně udržovaný. 
 Jelikož hřbitov býval vždy místem setkání se 
zesnulými, místem k přemýšlení a meditaci, byla 
vedle dřevěného kříže a Sorbus domestica navrže-
na dřevěná lavička, která má částečně navrátit 
podstatu tohoto místa. Současnou vyšlapanou 
cestu vedoucí diagonálně přes bývalý hřbitov pak 
nahradila cesta mlátová. 

- Andrea Řezníčková -

 Vzhledem k rozsahu článku bude jeho poslední 
část týkající se rybníků a soukromé zeleně zveřej-
něna v příštím čísle Němčičského čtení.

METODIKA VÝROBY
MODROHORSKÝCH VÍN

 Cílem výroby Modrohorkého vína je vyrobit co 
nekvalitnější směs Modrého Portugalu a Frankov-
ky, kdy hrozny pochází z katastru Modrých hor  
a vždy musí být zatříděná jako přívlastková. Mod-
rohorské víno by 
se mělo stát kon-
kurentem světo-
vých značek, kte-
ré každá vinařská 
země má. Morav-
ská vína a zvláš-
tě červená vína  
z katastrů pěti 
obcí Modrých hor 
jsou typická svojí 
svěžestí, dále svo-
ji kořenitou kyse-
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linkou a hlavně ovocitou vůní a typickou chutí naší 
oblasti.

Receptura výroby Modrohorského vína

 Hrozny, z kterých se vyrábějí vína odrůdy Mod-
rého Portugalu a Frankovky, musejí pocházet  
z katastru Modrých hor. Vinař, který zahájil sběr 
hroznů pro výrobu Modrohorského vína musí mít 
důvěrníkem pověřeným Státní inspekcí potvrzení  
o kontrole cukernatosti hroznů při sběru (příloha 
č.1 při předkládání Modrohorského vína pro zatří-
dění).
 Červená vína, která se vyrábějí pro směs Mod-
rohorského vína, by měla být vždy přívlastková  
a to proto, aby se udržela a rozvíjela kvalita Modro-
horského vína. Vinař musí předkládat při zatřídění 
Modrohorského vína Rozhodnutí o zatřídění vyda-
ný Státní zemědělskou a potravinářskou inspekcí 
(příloha číslo 2). 
 Modrohorská směs by měla být míchána v pro-
centuálním poměru 30 - 40% Modrého Portugalu 
a 60 - 70% Frankovky. Ročník vín musí být shodný. 
Vína, která jsou připravena na zatřídění pro Mod-
rohorskou komisi, musí mít vždy deklarované pří-
lohy o původu hroznů a zatřídění vína.
 Technologie výroby vína musí být klasickou 
moravskou metodou (tzn. nebarikovat), aby byla 
zachována typičnost našich červených vín. Při 
zachování těchto rysů technologie vín, můžeme 
kvalitně konkurovat vínům z celého světa. Mini-
mální cukernatost hroznů je stanovena na 19 
ČSN.
 Každé víno směsi Modrého Portugalu a Fran-
kovky musí vždy projít schválením komise určené 
valnou hromadou DSO Modré hory. Vždy musí být 
součástí žádosti o přidělení značky Modrohorské 
víno, přílohy, které jsou níže uvedeny.

Přílohy:
1. Potvrzení důvěrníka o cukernatosti hroznů
2. Rozhodnutí o zatřídění vína
3. Živnostenský list
4. Oznámení o přidělení registračního čísla vinice
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VINAŘI A VINOHRADNÍCI
Vážení občané vinaři a vínomilci,
 jsme rádi, že Vás můžeme prostřednictvím Něm-
čičského čtení informovat o vinařském dění v naší 
obci. V rámci Sdružení vinařů se nám za posled-
ní roky podařilo naplánovat a také zorganizovat 
akce, které byly zajímavé nejen pro místní obyva-
tele, ale také pro přijíždějící turisty. Pokusíme se 
na následujících řádkách o stručný přehled těch 
nejzajímavějších.
 Myslíme, že z hlediska vinařské turistiky se má 
naše obec čím pochlubit a je tak zajímavým lákad-
lem pro nové i opětovně přijíždějící vinné nad-
šence. Aktivita místních vinařů v oblasti vinařské 
turistiky a kultury se začala stupňovat v roce 2002, 
kdy byl uspořádán první Vinařský den. Jsme rádi, 
že nám početná skupina dobrovolníků, ať už účin-
kujících nebo organizátorů při přípravě a průbě-
hu této akce pomáhá a že o letošním ročníků už 
můžeme mluvit jako o sedmém a hlavně tradič-
ním. Se zvýšeným turismem vznikla také potřeba 
ukázat zájemcům více z našeho malebného katas-
tru a tak vznikla v hlavách stávajícího člena výboru 
Jana Stávka a předsedy Sdružení vinařů Boleslava 
Kopřivy myšlenka zbudování Obecní vinařské stez-
ky. Podle jejich podkladů byl nápad svépomocí 
vinařů zrealizován v roce 2004. 
 Do celku sítě Moravských vinařských stezek při-
spělo také zbudování Modrohorské vinařské stez-
ky, na jejíž plánování a realizaci se podíleli něm-
čičští vinaři spolu s dalšími kolegy z Bořetic, Kobylí, 
Velkých Pavlovic a Vrbice. Slavnostního otevření 
se zúčastnili například prof. Vilém Kraus, hejtman 
Jihomoravského kraje ing. Juránek a starostové 
dotčených obcí. 
 Sdružení vinařů v roce 2006 vytvořilo novou tra-
dici. Jedná se o Košt mladých vín. Akce by měla být 
především odměnou pro samotné vinaře po pod-
zimní dřině ve vinicích a sklepech a proto probíhá 
volnou degustací při vyhrávání cimbálové muzi-
ky. Druhý ročník byl ve spolupráci s obcí doplněn  
o Košt svatomartinských hus, které upekly míst-
ní tetičky a následně byly hodnoceny porotou,  
v níž zasedli známé osobnosti jako například zpě-
vák Jožka Černý, pedagog Josef Balík nebo enogur-
mán a nová posila němčičských vinných odborní-

ků Branko Černý. Věřím, že se v této tradici bude 
zdárně pokračovat, všichni jste zváni na letošní 
ročník, který se koná 15. listopadu.
 Možná jste postřehli, že původní Zahrádkařský 
ples nahradil ples Vinařský. Nové pojetí této akce 
je zatraktivněno nejen názvem, ale také pestřej-
ším programem, který zahrnuje například soutěž  
v tahání koštýřem.
 Klasický místní košt vína prodělal za poslední 
roky velkých změn. Hodnotí se opět po více než 
50 letech, v dnešní době celosvětově používaným, 
100bodovým systémem hodnocení vín a každý 
degustátor sedí sám u stolu, aby nebyl ovlivňován 
kolegou. Byla tak tedy nastavena velmi přísná pra-
vidla, ale hodnocení je takto nanejvýš objektivní, 
což nemůžeme tvrdit o některých jiných v okol-
ních obcích, kde se dosud sedí postaru u jednoho 
stolu a hodnotitelé jsou často ovlivňováni organi-
zátory. Na tomto místě bychom se také rádi omlu-
vili těm vinařům, kteří se doposud neztotožnili se 
systémem sběrných míst vzorků pro tuto akci. Jis-
tě chápete, že členové Sdružení vinařů organizují 
tuto výstavu naprosto nezištně a ve svém volném 
čase a je tedy časově velmi náročné každého vina-
ře obcházet a žádat o vzorek. Uspořádání objek-
tivní soutěže vín by mělo být chápáno jako jakási 
bezplatná služba pro vinaře, i pro ty z nich, kteří 
se na organizaci aktivně nepodílí!! Systém míst-
ním rozhlasem vyhlášených sběrných míst, kde 
si vinař může vyzvednout prázdné lahve a plné je 
opět odevzdat se nám zdá z tohoto pohledu nej-
jednodušší.
 Dalším projektem do blízké budoucnosti je otáz-
ka Vinařského muzea a vinotéky v Hulatově sklepě 
Za Humny. V minulém čísle bylo mylně a předčas-
ně uvedeno datum jeho otevření. Probíhající prá-
ce se zastavily především proto, že nebyl vytvořen 
a odsouhlasen ucelený plán interiéru. Jakýkoliv 
nápad k tomuto projektu je vítán! 
 Závěrem bychom rádi pogratulovali panu Janu 
Horákovi, kterému bylo k příležitosti 50. výročí 
ustavení Svazu zahrádkařů uděleno vyznamenání 
republikové rady za aktivitu v této organizaci. Je 
nutno říci, že byl dlouhé roky jejím pilířem v naší 
obci. Čestné uznání bylo uděleno také panu Mar-
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tinu Šlancarovi za jeho poctivou práci v kontrol-
ní komisi a panu Josefu Filoušovi za dlouholetou 
funkci jednatele a jeho dosavadní aktivitu.
Všem vinařům i nevinařům pěkné vinobraní a kva-
litní sklizeň!

- Sdružení vinařů Němčičky -

v aule Zahradnické fakulty a odpřednášel krátký 
příspěvek o barvách vína v historii lidstva. Násle-
dovala přednáška prof. Viléma Krause o historii 
výroby růžových vín a klaretů v ČR. Hned poté 
vystoupil Ing. Jan Stávek, který zájemce seznámil 
se současným stavem výroby růžových vín v ČR  
a jeho perspektivami. První blok přednášek zakon-
čil Mgr. Martin Kalvach prezentací o celosvětovém 
trhu s růžovým vínem. Po krátké pauze si vzal slo-
vo Andrei Kurik, z německé společnosti Begerow, 
dodávající pro vinařské firmy preparáty na výro-
bu vína. V krátkosti všem zúčastněným doporučil 
přípravky vhodné právě pro výrobu moderních 
růžových vín. Technologický blok doplnili Ing. Jiří 
Hort z Dobšic u Znojma, který jasně a přesvědči-
vě přednesl obecný názor, že tuzemské rosé má 
velkou šanci vůči světu a také Ing. Marek Špalek 
a Lubomír Skrýval ze společnosti Nové Vinařství, 

kteří promluvili k přítomným o technologických 
krocích, které je vhodné dodržovat při správné 
výrobě růžového vína. Po obědě následovala část  
věnována zahraničním růžovým vínům. Renomo-
vaný prof. Erich Leitner, z rakouské Technické uni-
verzity v Grazu seznámil posluchače s fenoménem 
rakouských růžových vín, s vínem Schilcher a po- 
té byla představena zástupcem Francie rozmanitá 
produkce zdejších výjimečných růžových vín. 
 Součástí konference byl doprovodný program, 
v němž se také představily studentky – someliér-
ky sekáním sektů různými předměty (podšálkem, 
skleničkou), svůj um předvedla mimojiné několika-
násobná Královna vína Claudia Tretinová z Pezin-
ku. Program vyvrcholil výstavou a degustací 85 
vzorků růžových vín nejen z ČR, ale také například 

VINNÝ SLOUPEK

 Víno je v naší obci důležitou komoditou více než 
5 století a zvlášť v dnešní době je stále více kultur-
ním nápojem, který provází rodinné oslavy nebo 
jen přátelská posezení. Stalo se jakousi módou. 
Myslím tedy, že by si zasloužilo, abychom o něm 
nejen více mluvili, ale také psali. Pokusím se tedy 
z titulu člena předsednictva Sdružení vinařů, člena 
místního Zemědělského družstva a z titu-
lu vinaře - živnostníka s vámi v každém 
Němčičském čtení podělit nejen o zají-
mavé vinné zážitky z našich oblastí nebo  
ze zahraničí, ale také o to, co vinařského 
proběhlo nebo vás teprve čeká. Nazý-
vejme tuto rubriku třeba vinným sloup-
kem! Ten by měl být rozdělen na dvě čás-
ti. Stalo se ve světě vína – pojednávající  
o společenských událostech a možnos-
tech návštěvy akcí a Technologického 
okénka, které bude vinařům pomocníkem 
při výrobě vína.

Stalo se ve světě vína

Vinařský dvůr zorganizoval mezinárodní 
konferenci o víně

 Dne 3.6.2008 proběhla na Zahradnické fakultě 
v Lednici dosud nevídaná odborná konference 
zaměřená velice úzce, a to na růžová vína. Orga-
nizátoři Vinařský dvůr Němčičky a lednický Ústav 
posklizňové technologie nevšední téma zvolili 
hlavně z důvodu, že je tento typ vína v naší repub-
lice stále více vyhledávaný nejen konzumenty, ale 
je také zajímavou výzvou a lákadlem zkusit vyrobit 
nový typ vína i pro samotné vinaře, pro které byla 
akce určena především.
 Úvodní slovo si vzal proděkan fakulty Doc. Pavel 
Šimek, který přítomnou stovku účastníků přivítal 
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z Francie, Rakouska, Chile, Austrálie či Moldávie.
 Akce se zúčastnili také němčičští vinaři, byť v níz-
kém počtu. Na snímků je zachycen Jaroslav Hálek 
a Tomáš Stávek jak diskutují z vinařským guru pa-
nem profesorem Vilémem Krausem z Lednice.

- Text: Jan Stávek/foto: ing. Richard Stávek - 

Veletrh Víno a destiláty Praha

Technologické okénko – září 2008

 Níže uvádím pár rad pro ty, kteří by se rozhodli  
v letošním vinobraní pro výrobu růžového vína. 
 Na úvod je nutné říci, že ne všechny odrůdy jsou 
pro výrobu tohoto vína vhodné. Méně vhodné 
jsou Modrý Portugal, André. Na druhou stranu 
mohu doporučit odrůdy Zweigeltrebe, Frankovka 
nebo Svatovavřinecké. Ideální cukernatostí pro 
výrobu růžové vína v našich podmínkách se jeví 19 
až 22 °NM. V tomto případě opravdu neplatí, čím 
cukernatější hrozny, tím lepší růžové. Růžové víno 
by totiž mělo být svěží a lehké, bez většího obsahu 
alkoholu nebo cukru. Proto mošt, který má cuker-
natost 19 °NM nedoslazujte a vytvořte si tak lehce 
pitelné víno na letní osvěžení. 
 Pokud chcete získat atraktivní barvu vašeho 
rosé, nechte po pomletí slupky macerovat v moš-
tu maximálně několik hodin (do 10 hodin), abyste 
nedosáhli barvy červeného vína a přílišného obsa-
hu tříslovin. Délka macerace závisí také na odrů-
dě. Například odrůda Svatovavřinecké poskytuje 
barevnější vína než Frankovka nebo Rulandské 
modré, je tedy nutné ji nechat nakvášet kratší čas, 
třeba jen tři hodiny při teplotě 12 °C. 
 Volba kvasinek, ať už ušlechtilých kmenů nebo 
přírodních závisí na typu vína jaký chcete vyrobit. 
Možností je spousta a každý prodejce vám rád 
doporučí. Kvašení by mělo proběhnout do úplné-
ho konce tak, aby vzniklo suché víno a stabilní pro-
ti dalšímu prokvášení. Po kvašení je nutné mladé 
víno co nejrychleji stáčet z kvasnic, aby zbytečně 
neztrácelo kyselinu, která je u růžových vín žádou-
cí. Pak už jen stačí pravidelně kontrolovat síru  
ve víně tak, abyste do jara udrželi víno se svěžím 
ovocným buketem.
 Mnoho úspěchů při aplikaci nových technologií 
přeje

- Ing. Jan Stávek -

 Volby do zastupitelstev krajů proběhnou  
ve dnech 17. - 18. října 2008

 Seznam a ceny volně dostupných léků najde-
te na webu Všeobecné zdravotní pojišťovny  
www.vzp.cz. Užitečnou službu nejen svým klien-
tům tímto přinesla VZP, jež vnesla do zmatků kde  
a co platit řád. Ze seznamu je tak možné získat 
údaje o tom, které léky lze koupit bez předpisu  
a jaká je jejich orientační cena. 

Upozornění na povinnou výměnu občanských 
průkazů!

 Podle Nařízení vlády č. 612/2004 Sb., jsou 
občané ČR povinni provést výměnu občanských 
průkazů bez strojově čitelných údajů vydaných  
do 31.12.2003 a to nejpozději do 31.12.2008 (tím-
to datem totiž končí jejich platnost). Žádost o vydá-
ní občanského průkazu je občan povinen podat 
nejpozději do 30. listopadu 2008, neboť vyřízení 
nového dokladu trvá 30 dnů. Výměna je bezplatná 
a provedou ji na Městském úřadě ve Velkých Pav-
lovicích, příp. na Městském úřadě v Hustopečích. 
Při výměně je třeba předložit dosavadní občanský 
průkaz a jednu dokladovou fotografii. Případně 
další doklad týkající se změny jiného údaje v OP.
 O výměnu nemusí žádat občané narození před 
1. lednem 1936, pokud v jejich současném občan-
ském průkaze není doba platnosti vyznačena  
a omezena konkrétním datem (tzn. v OP je uve-
deno: „bez omezení“, „platnost prodloužena bez 
omezení“) a všechny údaje v OP jsou platné.

V E  Z K R a T C E . . .

obr. Občanské průkazy bez strojově čitelných údajů platí po dobu  
v nich uvedenou, nejpozději však do 31.12.2008
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